



**Minutes**  
**3rd Executive Board Meeting 2025**  
**March 19, 2025 – 15:00-16:30 (Paris time)**

*(La version française suit / French version follows)*

Present:

- Western Europe and North America: Mr. Matti Hakamäki – Finnish Folk Music Institute (Finland) – Secretary
- Eastern Europe: Ms. Tamara Nikolić Đerić – Association House of Batana (Croatia) – Chairperson
- Asia and the Pacific: Ms. Lubna Marium – Centre for Advancement of Southasian Culture, Bangladesh (Bangladesh)
- Arab States: Mr. Mohamed Lemine Beidieu – Association mauritanienne pour la sauvegarde du patrimoine culturel immatériel (Mauritania) – Vice President
- Africa : Mr Alain Muneean – ABAIM (Mauritius)

Absent:

- Latin America and the Caribbean: Ms. Irina Ruiz, Fundación INDICRI (Panama) – Treasurer – Justified absence

**1. Word of welcome**

The meeting was called to order and greetings were exchanged.

**2. Approval of the agenda**

The agenda was approved unanimously.

**3. Language use for the meeting**

English and French were used, with translation provided when needed

**4. Conflicts of interest**

No conflicts of interest were reported

**5. Report by the Chairperson on activities since last meeting, including a report on the website development, accreditation information sessions, mapping project, culture goal initiative and meetings with Working groups.**

The Chairperson explained the current situation regarding the revision of the Forum's website. The Climate Change Declaration will be highlighted on the site. The accreditation information sessions were successful, and the Chairperson expressed gratitude to all those involved.

Workshops for the Arab States as well as for South America and the Caribbean will be held in the coming days. The status of the mapping project was also explained.

The webinar on the Culture Goal Initiative will take place on 16 April. Its content was presented and discussed. The Chairperson will consult the Secretariat regarding the possibility of participating in the Mondiacult 2025 Conference.

The meetings with the working groups were also discussed.

**6. Report of the Ad Hoc Committee, discussion, and decision on ways forward.**

The report of the Ad Hoc Committee was discussed. Mr. Bachirou Njoya will be informed that the Ad Hoc Committee has produced a report on the case. It was decided to establish a new committee to revise the Forum's ethical principles and code of conduct, and to suspend Mr. Bachirou Njoya from all Forum activities until the revised ethical principles and code of conduct are in place.

The final decision on the case will be made by the General Assembly of the Forum in December 2025. An open call will be launched for the formation of the new Ad Hoc Committee.

**7. Approval of the Mapping project ToR.**

The Mapping project ToR was discussed and approved.

**8. Other businesses.**

No other business.

## **9. Adjournment.**

The meeting was adjourned by the chairperson.

## **Compte rendu**

### **3ème Réunion du Comité Exécutif 2025**

**19 mars 2025 – 15h00-16h30 (heure de Paris)**

#### **1. Mot de bienvenue**

La réunion a été ouverte et des salutations ont été échangées.

#### **2. Approbation de l'agenda**

L'ordre du jour a été approuvé à l'unanimité.

#### **3. Utilisation des langues pour la réunion**

L'anglais et le français ont été utilisés, avec une traduction fournie si nécessaire.

#### **4. Conflits d'intérêts**

Aucun conflit d'intérêts n'a été signalé.

#### **5. Rapport du Président sur les activités depuis la dernière réunion, y compris un rapport sur le développement du site web, les sessions d'information sur l'accréditation, le projet de cartographie, l'initiative pour l'objectif culturel et les réunions avec les groupes de travail.**

La Présidente a présenté la situation actuelle concernant la révision du site web du Forum. La Déclaration sur le changement climatique sera mise en avant sur le site. Les sessions d'information sur l'accréditation ont été un succès, et la Présidente a exprimé sa gratitude à toutes les personnes impliquées.

Des ateliers pour les États arabes ainsi que pour l'Amérique du Sud et les Caraïbes auront lieu dans les prochains jours. La situation du projet de cartographie a également été expliquée.

Le webinaire sur l'Initiative pour l'objectif culturel se tiendra le 16 avril. Son contenu a été présenté et discuté. La Présidente consultera le Secrétariat concernant la possibilité de participation à la Conférence Mondiacult 2025.

#### **6. Rapport du Comité ad hoc, discussion et décision sur les prochaines étapes.**

Le rapport du Comité ad hoc a été examiné. M. Bachirou Njoya sera informé que le Comité ad hoc a rédigé un rapport concernant cette affaire. Il a été décidé de créer un nouveau comité chargé de réviser les principes éthiques et le code de conduite du Forum, et de suspendre M. Bachirou Njoya de toute activité liée au Forum jusqu'à l'adoption des principes éthiques et du code de conduite révisés.

La décision finale sur cette affaire sera prise par l'Assemblée générale du Forum en décembre 2025. Un appel à candidatures sera lancé pour la constitution du nouveau Comité ad hoc.

#### **7. Approbation du cahier des charges du projet de cartographie.**

Les termes de référence du projet de cartographie ont été examinés et approuvés.

#### **8. Autres affaires.**

Aucune autre affaire.

#### **9. Levée de la séance.**

La réunion a été levée par le Président.